

Congress of Local and Regional Authorities of Europe

1st Session

Resolution 5 (1994)¹ on verification of credentials of representatives and substitutes to the Congress of Local and Regional Authorities of Europe

The Congress of Local and Regional Authorities of Europe :

1. Bearing in mind Articles 2, 3, 6 and Transitory Provisions number 1 and 2 of the Charter of the Congress of Local and Regional Authorities of Europe, and the official interpretation of Article 6.1 of the Charter made by the Committee of Ministers of the Council of Europe,
2. Considering that the requirements set out in the aforementioned articles have to be interpreted in a broad sense in the light of the structural changes affecting territorial administrations in some member States, particularly Eastern and Central European countries,
3. Considering that the Bureau of the Congress will review the official procedures whereby national delegations are appointed before the third session of the Congress, and that it will also take into consideration the need for a balanced distribution of delegations between both Chambers,
4. INSTRUCTS its Bureau to make sure that Transitory Provision number 1 of the Charter is strictly applied as regards those States which do not have regional authorities ;
5. APPROVES the credentials of all members except those mentioned in the following paragraphs,
6. CHALLENGES the credentials of Mr Skulason, delegate of Iceland, and MM. Carmelo Aires, Braga da Cruz, and de Oliveira Assoreira, of the Portuguese delegation. These persons shall not be considered members of the Congress unless they

1. Debated by the Congress and adopted on 2 June 1994 2nd sitting (see Doc. CG (1) 9, draft Resolution presented by Mr A. Chenard).

Congrès des pouvoirs locaux et régionaux de l'Europe

1^{re} Session

Résolution 5 (1994)¹ sur la vérification des pouvoirs des représentants et suppléants au Congrès des pouvoirs locaux et régionaux de l'Europe

Le Congrès des pouvoirs locaux et régionaux de l'Europe :

1. Tenant compte des art. 2, 3, 6 et des dispositions transitoires n^{os} 1 et 2 de la Charte du CPLRE ainsi que de l'interprétation officielle de l'Article 6.1 de la Charte formulée par le Comité des Ministres du Conseil de l'Europe,
2. Considérant que les exigences fixées dans les articles précités doivent être interprétées au sens large au vu des changements structurels qui affectent les collectivités territoriales dans certains Etats membres, notamment les pays d'Europe centrale et orientale,
3. Considérant que le Bureau du Congrès examinera les procédures officielles de nomination des délégations nationales avant la 3^e session du Congrès, et qu'il appréciera aussi la nécessité d'une répartition équilibrée des délégation entre les deux Chambres,
4. CHARGE son Bureau de veiller à ce que la disposition transitoire n^o 1 de la Charte soit strictement appliquée s'agissant des Etats qui n'ont pas de collectivités régionales ;
5. APPROUVE les pouvoirs de tous les membres à l'exception de ceux mentionnés dans les paragraphes ci-après,
6. MET EN QUESTION les pouvoirs de M. Skulason, délégué de l'Islande, et de MM. Carmelo Aires, Braga da Cruz et de Oliveira Assoreira, de la délégation portugaise. Ces personnes ne seront considérées comme membres du Congrès qu'à

1. Discussion par le Congrès et adoption le 2 juin 1994, 2^e séance (voir Doc. CG (1) 9, projet de Résolution présenté par M. A. Chenard).

hand in proof that their mandate fulfils the requirements set out in Article 2 of the Charter within a three month deadline;

7. CALLS UPON the delegations of Poland and San Marino to hand in further information concerning the electoral mandates of Messrs Zawadki, Zylka, Bernardi and Ghiotti. These persons shall cease to be considered members in three months' time unless the information required is provided and it is found to be satisfactory;

8. DECIDES that MM. Horinek, Dvorak, Prosek, and Talir do not fulfil the requirements set out by the Czech Government in its official procedure of appointment as regards delegates to the Chamber of Regions. However, as they are elected representatives they are to be considered members of the Congress but not of the Chamber concerned;

9. CALLS UPON the delegations of Cyprus, Estonia, Liechtenstein, Luxembourg and Malta to submit further information regarding the requirements set out for members of the Chamber of Regions in Transitory Provision number one of the Charter;

10. CALLS UPON those States not having appointed any women to fulfil the criteria set out in Article 2.2.d) of the Charter.

condition de prouver, dans un délai de trois mois, que leur mandat satisfait aux exigences de l'Article 2 de la Charte,

7. INVITE les délégations de la Pologne et de Saint-Marin à transmettre des informations complémentaires concernant le mandat électif de MM. Zawadki, Zylka, Bernardi et Ghiotti. Ces personnes cesseront d'être considérées comme membres du Congrès dans 3 mois à moins que les informations requises soient fournies et jugées satisfaisantes.

8. ESTIME que MM Horinek, Dvorak, Prosek et Talir ne satisfont pas aux exigences fixées par le Gouvernement tchèque dans sa procédure officielle de nomination des délégués à la Chambre des Régions. Toutefois, comme ils ont la qualité de représentants élus, ils doivent être considérés comme membres du Congrès, mais non pas de la Chambre en question.

9. INVITE les délégations de Chypre, de l'Estonie, du Lichtenstein, du Luxembourg et de Malte à fournir des informations complémentaires concernant les exigences fixées pour les membres de la Chambre des Régions dans la disposition transitoire numéro 1 de la Charte.

10. INVITE les Etats qui n'ont nommé aucune femme à remplir les conditions fixées à l'article 2.2.d) de la Charte.